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Obiectul și motivarea întrebării: Ce măsuri au fost dispuse pentru prevenirea exploziilor 

cauzate de acumularea de gaze, așa cum a fost cea de la Iași?
Domnule Ministru,

După cum știți deja, la începutul lunii august 2016, a avut loc o explozie generată de 
acumulările de gaze în rețeaua exterioară de distribuție, destul de uzată și învechită din Iași, care 
s-a soldat cu decesul a două persoane și distrugerea unui bloc de locuințe.

În Iași, ca de altfel în multe alte localități din România, rețelele de distribuție a gazului natural 
nu au mai fost înlocuite de foarte mulți ani, poate de mai bine de 20-30 de ani. Chiar dacă există 
obligativitatea verificării și reviziilor instalațiilor de gaze din locuințe la 2, respectiv 10 ani, se 
pare că pentru rețeaua exterioară nu există aceeași obligativitate. Sau dacă există, nu este aplicată.

Legea Gazelor 351/2004 prevede faptul că Autoritatea Națională de Reglementare în domeniul 
Energiei elaborează, aprobă și aplică reglementări pentru organizarea și funcționarea pieței de 
gaze naturale, dar și să semnaleze și să preîntâmpine situații ce pun în pericol oamenii.

Ca urmare, vă rugăm să ne răspundeți la următoarele întrebări:
• Câți metri/kilometri de conductă traversează orașul Iași, la suprafață sau în subteran? Dacă 

conducta era la suprafață, se mai producea o astfel de explozie?
• Care este vechimea rețelelor de distribuție a gazelor, pe județe, în special în județul Iași?
• Care este durata de viață a conductelor de gaze și când se impune schimbarea lor?
• Ce investiții au făcut operatorii din domeniu pentru siguranța rețelei de distribuție, în 

ultimii 5 ani, la nivel național? Ce obligații contractuale au în această privință? Cum sunt 
verificați de ANRE atunci când trebuie să le acorde/reînnoiască autorizațiile și avizele?

Vă mulțumesc!
Solicit răspuns scris.

Senator PNL
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